
Protokół nr 4/2024 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej, które odbyło się w dniu 23 września 

2024r. w sali nr 23 Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz.14:00, a zakończyło o godz. 15:46. 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych Rady Miejskiej. Lista obecności członków komisji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski 

- Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński  

- Sekretarz – Wioleta Spychalska 

- Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego – Katarzyna Markowska, Tomasz Rogoziński, Alicja 

Kurnikowska 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Zaopiniowanie materiałów na V sesję Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia : 

Ad. pkt 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes 

stwierdzając, że jest odpowiednie quorum do odbycia posiedzenia oraz zapoznała członków 

komisji z porządkiem obrad.  

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poinformowała, iż radni otrzymali  wraz  

z zawiadomieniem materiały na sesję z projektami uchwał. Z kolei przystąpiono do 

zaopiniowania materiałów na sesję: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

Radny – Krzysztof Hoppe zwrócił uwagę na złą sytuację finansową, spłatę dwóch kredytów w 

przyszłym roku oraz poinformował, że jego zdaniem nie stać gminy na żadną inwestycję. Zadał 

pytanie jaka będzie kwota obsługi kredytu, który będzie w przyszłym roku oraz jaka jest 

procentowa ściągalność podatków. 

Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska odpowiedziała, że egzekucja miękka jest 

poprowadzona w 100%, są wystawiane upomnienia, tytułu, proceduralnie wszystko jest 
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zachowane. Ściągalność jest ponad 70%. Jeśli chodzi o kredyt 2024, ponad 3,8 mln marża 

1%, wibor 5,8, ale w zależności od banku.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.  

- Projekt  uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 

2024 rok. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.  

- Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała zwrócił uwagę, że podnoszenie podatków jest 

trudne, ale dla dobra miasta trzeba to zrobić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę oraz w najem w ramach kolejnej umowy, na 

czas oznaczony do 3 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę i w najem na okres powyżej 3 lat  

w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    
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- Projekt uchwały w sprawie wyboru reprezentanta Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Ziemia Lubawska. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2024 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Problematyki Społecznej w 

Nowym Mieście Lubawskim. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

Ad. pkt 3 

W sprawach bieżących głos zabrał: 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski udzielił odpowiedzi na pytania z 

poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej. 

Poinformował, że zmieniono usytuowanie znaku drogowego (zakaz zatrzymywania się) dzięki 

temu uzyskano dodatkowe miejsca parkingowe wzdłuż ul. Chrobrego. Jeśli chodzi o próg 

zwalniający na ul. Tysiąclecia przy przedszkolu to ta ulica jest wykorzystywana przez transport 

zbiorowy przez co zamontowanie ciągłego progu zwalniającego nie jest możliwe. Można 

zamontować próg wyspowy, którego usytuowanie nie spowolni ruchu jednośladów, a 

wyłącznie samochodów osobowych czy innych. 

Radni podjęli dyskusję nad koniecznością zamontowania progu zwalniającego w tym miejscu. 

Radny – Krzysztof Splitt zadał pytanie czy wiadomo już coś w sprawie znaków na obwodnicy. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że jest już nawet wzór 

graficzny jakby to miało wyglądać. 

Radny – Krzysztof Splitt zwrócił uwagę, że tablica przy PKS (mapka miasta) jest nieczytelna, 

wypalona przez słońce. 

Radny – Sławomir Pruchniewski zwrócił uwagę, że na torowisku są wysypywane śmieci i czy 

nie można byłoby zamontować tam kamery albo jakiegoś straszaka.  
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Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski poinformował o inicjatywie, żeby wyjść 

naprzeciw osobom handlującym na nowomiejskim rynku i zaproponował wprowadzenie strefy 

płatnego parkowania z powrotem na dużym parkingu, po to, żeby zwiększyć przepływ aut na 

rynku, ale z tzw. „biletem zero”, czyli pierwsze 20 min byłoby darmowe – na rynku, a na dużym 

parkingu dodatkowe 10 min więcej, żeby był dodatkowy czas na przejście na rynek.  

Poinformował, że aby wprowadzić „bilet zero” oraz żeby parkomaty były nowoczesne, czyli z 

funkcją płacenia blikiem lub kartą płatniczą to konieczna jest ich wymiana na nowe. 

Najkorzystniej byłoby wziąć parkomaty w leasing.  

Radny – Krzysztof Splitt zwrócił uwagę, że na ul. Piaskowej są podobno puste mieszkania 

socjalne, a są osoby chętne, które potrzebują mieszkań. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że te mieszkania są do 

kapitalnego remontu, nie ma tam nic. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała zadał pytanie odnośnie godzin sesji. Wolałby 

żeby byłaby to godz. 15:00 jak dotychczas. 

Radni podjęli dyskusję nad godziną w jakiej powinny odbywać się obrady Rady Miejskiej. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Barbara Bober poinformowała, że dostała zgłoszenie od 

mieszkańca ul. Jagiellońskiej dotyczące hałasu pochodzącego z zakładów.  

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że trzeba by było pójść 

tam po 22:00 i zweryfikować. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Barbara Bober zwróciła uwagę, że mieszkańcy ul. Grunwaldzkiej 

pod stronę ul. Iławskiej mają problem z zalewaniem, ponieważ są za małe przepływy.  

Ad. pkt 4 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena 

Kortes zamknęła  wspólne posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

Protokół sporządziła Alicja Kurnikowska                               

  Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                                         Magdalena Kortes 


